



Wei Quan

Shanghai

+86 21 6080 0946
wei.quan@hankunlaw.com

PRACTICE AREAS

- Fintech
- Data protection
- Financial services and regulatory
- General corporate

PROFESSIONAL EXPERIENCE

Mr. Quan specializes in FinTech, financial regulatory compliance, personal financial information protection, and financial ESG. In the area of FinTech, Mr. Quan advises FinTech companies and financial institutions on designing financial products in relation to consumer finance, supply chain finance, payment services, drafting legal documents, and applying for financial licenses. He has participated in numerous equity and asset merger and acquisition deals and initial public offerings of FinTech companies. In the area of financial regulatory compliance, Mr. Quan advises financial institutions (e.g., commercial banks, consumer finance companies, third-party payment institutions, and fund sales companies) on general regulatory issues, formulation of internal policies, and communications with regulatory authorities. In the area of personal financial information protection, Mr. Quan advises FinTech companies and financial institutions on compliance issues relating to personal financial information protection, designing of financial products, formulation of internal policies, and implementing personal information impact assessments. In the area of financial ESG, Mr. Quan advises various financial institutions on implementing their ESG compliance strategies and assists in incorporating ESG due diligence into their traditional investment decision-making processes.

EDUCATION

Mr. Quan graduated from the East China University of Political Science and Law with an LL.B. degree in 2011, and an LL.M. degree in 2014.

QUALIFICATIONS

Member of the PRC Bar
CFA Certificate in ESG Investing

HONORS AND AWARDS

Next Generation Partners in Fintech (The Legal 500 Asia Pacific, 2022&2023&2024)
China Top 15 Lawyers - Digital Economy (LEGALBAND, 2022)
Nomination of Fintech and Digital Assets Lawyer of the Year (Asia Legal Awards, 2023)

Best ESG Lawyer - Gold Award (CLECSS, 2023)

SOCIAL RESPONSIBILITIES

Vice Chairman, Informatization Committee of Shanghai Bar Association

Vice Chairman, Rural Revitalization Committee of Shanghai Bar Association

Expert Lecturer, Law School of East China Normal University

Member of Civil Law Institute of Shanghai Law Society

PUBLICATIONS

Development Report of Consumer Finance Companies in China 2024

Development Report of Consumer Finance Companies in China 2023

Development Report of Consumer Finance Companies in China 2022

Graphic FinTech: Key Points and Difficulties in Legal Practice

WORKING LANGUAGES

Chinese, English, German



权威

上海

+86 21 6080 0946
wei.quan@hankunlaw.com

业务领域

- 金融科技
- 数据保护
- 金融服务和金融监管
- 一般公司事务

工作经历

权威律师的主要咨询领域为金融科技、金融监管合规、个人金融信息保护、金融 ESG 等。在金融科技领域，权威律师为各类金融科技公司及金融机构提供涉及消费金融、供应链金融、支付结算等各个领域的创新金融产品结构设计、交易文件起草、金融牌照申请、日常运营合规在内的各类法律咨询，并曾参与多起金融科技企业的合规整改、股权投融资、股权重组以及境外上市项目。在金融监管合规领域，权威律师为包括商业银行、消费金融公司、第三方支付机构、基金销售公司在内的各类型金融机构提供合规咨询、制度起草、监管检查准备及应对等类型的服务。在个人金融信息保护领域，权威律师为各类金融科技公司及金融机构设计相关的个人金融信息保护合规方案，设计并实施个人信息保护相关制度及方案，针对日常业务及创新产品进行有关个人金融信息保护的评估和优化。在金融 ESG 领域，权威律师为各类金融机构落地相关的 ESG 内控合规方案及制度提供咨询，并协助各类金融机构在其传统的股权或债权投资项目中嵌入 ESG 尽调及评估步骤。

教育背景

权威律师分别于 2011 年及 2014 年获得华东政法大学法学学士及硕士学位。

执业资格

中华人民共和国律师执业资格
CFA-ESG 投资资质认证

荣誉与奖项

金融科技新生代合伙人（亚太法律服务 500 强，2022 年、2023 年、2024 年）
数字经济律师 15 强（LEGALBAND，2022 年）
亚洲法律大奖金融科技及数字资产年度律师提名（Asia Legal Awards，2023 年）
最佳 ESG 律师 Gold Award（CLECSS，2023 年）

社会任职

上海律师协会信息化工作委员会副主任
上海律师协会乡村振兴专业委员会副主任

华东师范大学法学院法学实验实践中心授课专家
上海市法学会民法学研究会成员

最近出版物

《中国消费金融公司发展报告（2024）》
《中国消费金融公司发展报告（2023）》
《中国消费金融公司发展报告（2022）》
《图解金融科技：法律实务操作要点与难点》

工作语言

中文、英文、德语